

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB DATUK WIRA HAJI AHMAD BIN
HAMZAH [JASIN]**

TARIKH : 9 APRIL 2014 (RABU)

SOALAN :

YB Datuk Haji Ahmad bin Hamzah [JASIN] minta PERDANA MENTERI menyatakan langkah menghadapi tahun 2014 yang digambarkan sebagai tahun mencabar dengan peningkatan kos sara hidup, kemerosotan standard kehidupan, peningkatan pengangguran, kawalan persekitaran kredit serta aktiviti ekonomi sebenar yang semakin perlahan.

JAWAPAN: YB SENATOR DATO' SRI ABDUL WAHID OMAR,
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat Jasin, Keluaran Dalam Negeri Kasar (KDNK) negara pada harga semasa telah meningkat sebanyak 27.9 peratus antara tahun 2008 dan 2013 atau sebanyak 4.2 peratus setahun. Pendapatan negara kasar (PNK) per kapita pada harga semasa pula meningkat sebanyak 17.0 peratus daripada RM27,094 pada tahun 2008 kepada RM31,697 pada tahun 2013 atau sebanyak 3.2 peratus setahun. Bagi pendapatan kasar bulanan isi rumah purata, peningkatan sebanyak 35.6 peratus daripada RM3,686 sebulan pada tahun 2007 kepada RM5,000 sebulan pada tahun 2012¹ telah dicatatkan dengan kadar pertumbuhan sebanyak 6 peratus setahun.

Dari segi pampasan pekerja yang diukur dari segi peratusan kepada KDNK, meningkat daripada 29.3 peratus pada tahun 2008 kepada 32.9 peratus pada tahun 2012. Menurut Kajian yang dijalankan oleh Persekutuan Majikan-Majikan Malaysia iaitu Malaysia Employers Federation Salary Survey 2013 pula, gaji pekerja dalam kategori eksekutif meningkat sebanyak 6.3 peratus manakala gaji pekerja dalam kategori bukan eksekutif meningkat sebanyak 6.7 peratus berbanding tahun sebelumnya. Sehubungan ini, ingin saya nyatakan bahawa kesemua petunjuk ini telah membuktikan bahawa kenaikan dari segi gaji dan pendapatan adalah lebih tinggi daripada kadar inflasi yang meningkat 2.1 peratus pada tahun 2013. Justeru, dapat

¹ Berdasarkan Laporan Penyiasatan Pendapatan Isi Rumah 2012 yang terkini.

dirumuskan bahawa rakyat turut sama menikmati manfaat hasil daripada kemajuan dan kemakmuran ekonomi negara.

Ahli Yang Berhormat,

Berdasarkan data yang dinyatakan, prestasi ekonomi dan pendapatan isi rumah dilihat telah bertambah baik sejak tahun 2008. Walau bagaimanapun, Kerajaan sedar bahawa prestasi ekonomi yang bertambah baik dengan peningkatan pendapatan isi rumah itu bukanlah jaminan mutlak kepada kesejahteraan rakyat. Kerajaan mengambil berat akan kebimbangan dan cabaran yang dihadapi rakyat pada tahun 2014 ini terutamanya isu kenaikan kos sara hidup yang memberi impak kepada kesejahteraan rakyat.

Sehubungan itu, Kerajaan akan terus bersama-sama rakyat dalam menangani isu tersebut dengan melaksana dan menambahbaik program-program sedia ada dengan disokong oleh pelaksanaan beberapa langkah tambahan yang berkaitan. Ini termasuklah meluaskan pemberian tunai melalui program Bantuan Rakyat 1Malaysia (BR1M), membuka lebih banyak pasar tani supaya rakyat boleh menikmati harga produk makanan dan keperluan asas lain pada harga yang berpatutan berikutan tiadanya penglibatan orang tengah, serta memperbanyakkan lagi Kedai Rakyat 1Malaysia (KR1M).

Tuan Yang di-Pertua,

Penekanan turut diberi kepada program-program meningkatkan pendapatan, antaranya Program Azam 1Malaysia sebagai platform peluang ekonomi kepada isi rumah berpendapatan rendah, program

latihan keusahawanan kepada usahawan wanita dan program penawaran pinjaman mikro-kredit dan latihan sebagai peniaga kecil oleh Amanah Ikhtiar Malaysia (AIM).

Kerajaan telah menguatkuasakan Akta Kawalan Harga dan Anti Pencatutan 2011 bagi memastikan rakyat tidak terbeban dengan penetapan harga barangan yang tidak munasabah.

Untuk makluman Yang Berhormat, dalam memastikan persekitaran kredit yang lebih terkawal, Bank Negara Malaysia telah menetapkan pendapatan bersih sebagai syarat tambahan bagi memohon pinjaman perumahan dan kenderaan mulai Julai 2013. Kawalan ini turut bertujuan mengurangkan kadar hutang isi rumah negara serta mengelakkan peningkatan kadar kebangkrapan di Malaysia.

Di samping itu, dianggarkan sebanyak 360 ribu peluang pekerjaan akan diwujudkan pada tahun 2014 melibatkan sektor utama seperti perkhidmatan, pembuatan dan pembinaan. Kadar pengangguran pada tahun 2014 pula dianggarkan kekal pada paras 3.1 peratus.

Peranan rakyat sebagai pengguna juga amat penting bagi mengurangkan kesan peningkatan kos sara hidup antaranya dengan menyalurkan aduan kepada Suruhanjaya Persaingan Malaysia (MyCC) bagi kes peniaga menaikkan harga yang keterlaluan, beralih kepada peniaga yang mengenakan harga berpatutan serta membeli secara pukal atau borong bagi mendapatkan harga yang lebih rendah.

Sekian, terima kasih.

SOALAN NO. 74

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : DATO' HASBULLAH BIN OSMAN
[GERIK]**

TARIKH : 9 APRIL 2014 (RABU)

SOALAN :

Dato' Hasbullah bin Osman [Gerik] minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan maksud 1Malaysia Komuniti PERWANI serta apa keuntungannya untuk masyarakat di Malaysia.

JAWAPAN :

Tuan Yang Dipertua,

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWKM) sentiasa komited untuk menggerakkan agenda pembangunan dan pemerksaan wanita agar mereka dapat menyumbang dengan lebih aktif kepada pertumbuhan ekonomi, meningkatkan produktiviti dan menikmati taraf kehidupan yang lebih baik. Kerajaan juga akan terus memberi sokongan dan penghargaan terhadap segala usaha KPWKM dalam memartabatkan dan memperkasa kaum Hawa.

Penubuhan 1Malaysia Komuniti PERWANI (PERWANI) telah diumumkan oleh YAB Perdana Menteri semasa majlis pelancaran *1Million Women Purple Walk* di Putrajaya pada 17 Mac 2013. PERWANI merupakan satu inisiatif di bawah Strategi Lautan Biru Kebangsaan yang bertindak sebagai agen transformasi komuniti.

Dalam memastikan agenda transformasi negara berjalan lancar, peranan wanita yang menjadi tulang belakang pembangunan negara dan keharmonian negara selama ini tidak boleh dinafikan. Sehubungan itu, PERWANI ditubuhkan bagi mempromosi kesejahteraan masyarakat melalui program atau aktiviti yang memberi faedah kepada anggota masyarakat setempat.

Antara aktiviti pembangunan masyarakat dan pemeraksanaan ekonomi yang bakal dilaksanakan oleh PERWANI ialah literasi undang-undang, penjagaan kesihatan dan kebajikan keluarga, dan peningkatan kemahiran serta keusahawanan. Selain itu, PERWANI bertindak sebagai penghubung masyarakat dengan pihak berkuasa bagi melaporkan atau memberi maklum balas berhubung sebarang prasarana atau kemudahan awam yang memerlukan perhatian atau penambahbaikan.

Dalam hal ini, KPWKM menyasarkan penubuhan sebanyak 100,000 kumpulan PERWANI pada penghujung tahun 2015. Setiap kumpulan PERWANI ini terdiri daripada 10 hingga 20 orang ahli wanita.